
Kontakt- og Udviklings Ø-rådet 
Christiansø 

Referat for møde i Kontakt- og Udviklings Ø-rådet 

Dato: 11.januar 2023 Sted: Hønsehuset kl. 19.00 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Deltagere  

Formand Vibeke Møller Jensen (VMJ) Peter Klerens Karmark (PKK) 

Anne Marie Koefoed (AMK) Malene Schlott (MS) 

Administrator Søren Thiim Andersen (STA) Erik Christensen (EC) 

Souschef Christian Bøgelund Christiansen (CBC)                                 

-----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------         

1. Godkendelse af dagsorden 
Intet at bemærke 
 

2. Valg af næstformand 
Anne Marie Koefoed fortsætter som næstformand uden modkandidater. 
 

3. Meddelelser fra formanden 
Vibeke håber, at der fremadrettet kommer flere punkter til dagsordenen. 
 

4. Administrationen orienterer: 
Vand: Omvendt osmose og vandværk er ombygget for at modvirke udfordringer med 
kuldioxid i drikkevandet. Ombygningen betyder større kalkkoncentration og koncentration 
af mineraler og salte. Der foretages løbende prøver af vandkvaliteten på Christiansø som 
hidtil. 
 
Ny skoleleder: Niels Koefod ansat som ny skoleleder. Familien består af Niels, hustruen 
Maja og deres 2 piger Laura og Sofie. Niels starter på Christiansø Skole pr. 1. marts. Der 
kommer et opslag med præsentation af familien på øens tavler. 
 
Budgettet for Christiansø Administration: Budgettet er i balance. Der er taget højde for de 
stadigt høje energipriser til at drive øens forsyning af strøm og varme. 
 
Hytte på bakken af Frederiksø: Støtteforeningen ønsker at få lov at disponere over et 
hyttemål til musikere til sæsonen 2023. Støtteforeningen tildeles ”Ras’ hytte”.  
 

5. Igangsættelse af arbejdet med Hytter/redskabsrum m. m. /AMK 
Det aftales at vi tager udgangspunkt i det arbejde, der blev udarbejdet da øens hytter og 
redskabsrum blev behandlet sidste gang af Ø- rådet for 2 år tilbage. 
Arbejdsgruppen skal blandt andet arbejde med at beskrive objektive kriterier for 
tildelingen af redskabsrum, redskabshytter mv. Gruppen mødes til indledende møde 
mandag d. 16. januar kl. 17.00. 
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6. Valg af ny ”Trafikminister” /VMJ 
Malene Schlott er valgt til ny ”trafikminister”. 
 

7. P-plads licenser Gudhjem/ VMJ 
VMJ har sendt en ansøgning til udvalgsformanden hos BRK. Der er sendt ønske om, at få 
yderligere 7 licenser – i alt 12 pladser. Udvalgsformanden i BRK har svaret, at man vil 
undersøge om ansøgningen skal behandles politisk eller administrativt. 
VMJ vender tilbage når der er nyt i sagen. 
 

8. Forslag til Ø-rådsmøder 2023: 6/3 – 26/4 – 20/6 – 22/8 – 3/10 – 7/11 Stormøde 
Datoerne vedtages. 
 

9. Eventuelt 
TDC-netværk: Der spørges til sagen med mobilmaster. Administrationen har modtaget 
sagsmateriale fra TDC. Det skal fremsendes til myndighederne, der er varslet at sagen er 
undervejs. Når der er nyt orienteres ø-rådet herom.  
 
Politi-henvendelse: Administrationen har på Facebook delt en forespørgsel fra Politiet om 
øboere eventuelt har foretaget observationer eller ligger inde med billedmateriale fra 
havnen på nogle udvalgte datoer i sommeren 2022. Det spørges til om Facebook gruppen 
er relevant og om ikke at det burde slås op på øens tavler i stedet. CA fortæller, at det er 
politiet, der har valgt Facebook som kommunikationsvej i forhold til hvordan de gerne vil 
komme i kontakt med mulige vidner. 
 
Strategi-arbejde: STA orienterer, at han er i dialog med nyt konsulenthus, der skal bistå 
administrationen og øen i udarbejdelsen af ny strategi for Christiansø.  

 
 
Vibeke Møller Jensen/ formand 
Anne Marie Koefoed /næstformand                      


